



SOVEREIGN MILITARY HOSPITALLER ORDER
OF ST. JOHN OF JERUSALEM OF RHODES AND OF MALTA

PERMANENT OBSERVER MISSION TO THE UNITED NATIONS OFFICE
AND OTHER INTERNATIONAL ORGANIZATIONS IN GENEVA

**Human Rights Council - 44th session - Agenda item 3
Interactive dialogue with the Special Rapporteur on trafficking in persons**

**Statement by Professor Michel Veuthey
Ambassador to Monitor and Combat Trafficking in Persons
Deputy Permanent Observer in Geneva
Geneva, 2 July 2020**

Madam President,
Madam Special Rapporteur,
Excellencies, Honourable Delegates,

The Sovereign Order of Malta would like to thank the Special Rapporteur on trafficking in persons, Ms. Maria Grazia Giammarinaro, for all her valuable reports, especially the latest one ([A/HRC/44/45](#)). The Order of Malta supports the focus on the protection and rehabilitation of victims in the fight against trafficking in human beings. We welcome her recommendations and encourage all relevant stakeholders to implement them, including faith-based organizations. Faith-based organisations play an important but often unrecognized role in the prevention of trafficking and in the rehabilitation of victims.

The [Order of Malta's action against trafficking in human beings](#) focuses on prevention and training: **an online course for helpers is available free of charge (www.cuhd.org)**.

The Order of Malta joins the Special Rapporteur in noting the 20th anniversary of the [Palermo Protocol](#), Protocol to Prevent, Suppress and Punish Trafficking in Persons Especially Women and Children, supplementing the United Nations Convention against Transnational Organized Crime, whose implementation by Governments should enable effective criminal prosecution of traffickers.

The Order of Malta warmly thanks the Special Rapporteur for all these years of outstanding contributions.

Thank you, Madam President.



**SOVEREIGN MILITARY HOSPITALLER ORDER
OF ST. JOHN OF JERUSALEM OF RHODES AND OF MALTA**

**PERMANENT OBSERVER MISSION TO THE UNITED NATIONS OFFICE
AND OTHER INTERNATIONAL ORGANIZATIONS IN GENEVA**

**Conseil des droits de l'homme – 44^{ème} session - Point 3 de l'ordre du jour
Dialogue interactif avec la Rapporteuse spéciale sur la traite des êtres humains**

**Intervention du Professeur Michel Veuthey
Ambassadeur chargé de contrôler et de combattre la traite de personnes
Observateur permanent adjoint
Genève, le 2 juillet 2020**

Madame la Présidente,

Madame la Rapporteuse spéciale,

Excellences, Honorables Délégués,

L'Ordre souverain de Malte tient à remercier la Rapporteuse spéciale sur la traite des personnes, Mme Maria Grazia Giammarinaro, pour tous ses précieux rapports et en particulier pour le dernier ([A/HRC/44/45](#)). L'Ordre de Malte soutient l'accent mis sur la protection et la réhabilitation des victimes dans la lutte contre la traite des êtres humains. Nous saluons ses recommandations et encourageons toutes les parties prenantes concernées à les mettre en œuvre, y compris les organisations confessionnelles qui jouent souvent un rôle important mais méconnu dans la prévention de la traite et dans la réhabilitation des victimes.

[L'action de l'Ordre de Malte contre la traite des êtres humains](#) met l'accent sur la prévention et sur la formation : **un cours en ligne à l'intention des aidants est disponible gratuitement (www.cuhd.org)**.

L'Ordre de Malte relève avec la Rapporteuse spéciale le 20^e anniversaire du [Protocole de Palerme, Protocole additionnel à la Convention des Nations Unies contre la criminalité transnationale organisée visant à prévenir, réprimer et punir la traite des personnes, en particulier des femmes et des enfants](#), dont la mise en œuvre par les Gouvernements devrait permettre une poursuite pénale efficace des trafiquants.

L'Ordre de Malte tient à remercier vivement la Rapporteuse spéciale pour toutes ces années de contributions remarquables.

Merci, Madame la Présidente.